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Møde med Dommerudvalgets 

kredskontaktpersoner den 16. maj 2021 

på Fjelsted Skov Kro 

 

Svendborg, den 17. maj 2021 

Deltagere: 

Dommerudvalget: Susanne Hvid, Rene Irming Pedersen, Klaus Krog og Ole Suurland 

 

Kredskontaktpersoner: Ole Christensen, kreds 1 

Kim Møller Jacobsen, kreds 2 

Joan Elgård Jensen, kreds 3 

Edel Jørgensen, kreds 4 

Lennart Hummel, kreds 5 

 

HB – kontakt: Annette Höft 

 

Fraværende: Rikke Christophersen, kreds 6 

 

Dagsorden:  

 

1. Morgenkaffe, velkomst og præsentation. 

 

2. Dommeruddannelse 

Status 

Dommerprøve 

Hvor? – Kolding 

Hvornår? – 9, - 10, oktober 

Hvor mange – aspiranter / uddanner 

 

3. Dommere til DM i Vejen 2021 – procedure og diverse 

Roller og kompetencer 

Påsætning af dommere til DM 

 

mailto:kkcimba@webspeed.dk


4. Dommerseminar – på Fjeldsted Skov Kro. 

Emne 

 

5. Information vedr. mulig ny struktur. 

 

6. Nyt fra kredsene.  

 Nye input til at styrke dommersamarbejdet. 

 

7. Evt. 

 Ny blanket vedr.: protest 

 Skema vedr.: konkurrenceafvikling 

 Opdatering hjemmeside  

 

AD 1 Morgenkaffe, velkomst og præsentation 

 

Efter morgenkaffen bød Ole velkommen til Dommerudvalgets årlige møde med 

kredskontaktpersonerne, og herefter tog vi en kort præsentationsrunde, da det pga. corona var 

længe siden vi var sammen sidst. 

 

AD2 Dommeruddannelse på landsplan. 

 

Her godt gennem corona krisen er man ved at komme i gang igen, og alle kredse på nær en kreds 

ønsker, der er dommerprøve i år. 

Vi har valgt at der bliver holdt dommerprøve som normalt. Den bliver i weekenden 9. – 10. oktober, 

med mulighed for at mødes fredag. Kolding er blevet spurgt om de kan stå for det praktiske, og har 

sagt ja med det lille men, at de ikke kan skaffe areal nok til sporene. 

Edel har lovet at være behjælpelig med at skaffe arealer og den praktiske afvikling 

Ole finder mulighed for overnatning. 

 

Forventet antal: Prøve i år 1. års asp. Instruktører  Overnatninger 

 Kreds 1 2 3 2 4 

 Kreds 2 2 1 2 4 

 Kreds 3 0 3 0 0 

 Kreds 4 1 0 2 3 

 Kreds 5 1 0 2 3 

 Kreds 6 1 2 2 3 

 Udvalget - - - 4 

 I alt 7 9 10 21 

 



De kredskontakter, der har asp. til prøve, bedes gå hjem, og finde ud af hvilken størrelse tøj deres 

aspiranter skal have, og melde tilbage til Susanne hurtigst muligt – husk at skrive om det skal være 

dame- eller herrestørrelser. 

 

AD3 Dommere til DM i Vejen 2021 – procedure og diverse 

 

Skemaet med de dommere der skal bruges til DM blev gennemgået. 

Ole udsender til de implicerede dommere. 

Ole og Klaus skal til formøde og se arealerne igennem den 29/5, sammen med KU. 

 

AD4 Dommerseminar – på Fjeldsted Skov Kro. 

 

Årets dommerseminar holdes igen i år på Fjelsted skov kro. Seminariet bliver i weekenden den 13. 

og 14. november. 

Der bliver mulighed for 3. person fra hver kreds. 

Udvalget mødes fredag aften for en sidste planlægning. 

Antal og navn fra hver kreds skal oplyses til Ole inden 1. september. 

De ønsker der er: 

• Død Genstand – Bringsel (video) 

• Stå -Sid -Dæk – A – klassen (video) 

• Fremadsendelse – B – klassen (video) 

• Spring – B – klassen (video) 

• Felt skitser 

• Start felt / port skitser 

• Feltsøg skitser 

• Derudover har vi et par B-spor (video) 

 

AD5 Information vedr. mulig ny struktur. 

 

I 2019 lavede DU et udkast til et samlet DU-KU, så ændringer i programmet m.m. vil blive mere 

smidigt end det er i dag, forslaget blev sendt til KU og HB.  

I 2020 var der planlagt et møde mellem KU og DU, samt HB kontakter til udvalgene, hvor mulig ny 

struktur, samt ønsker til ændringer af program skulle gennemgås, desværre blev mødet aflyst pga. 

corona.  

Endelig kan vi mødes igen og DU prøver igen at få et møde med KU. Ole gennemgik intentionerne 

med strukturændringen for vores kredskontakter, og der var fuld opbakning til dette. 

 

AD6 Nyt fra kredsene. 



 

Der blev diskuteret forskellige muligheder for dommersamarbejde på tværs af kredsene, men meget 

af dette bliver besværlig gjort af de afstande der er, med deraf større kørselsudgifter. 

Kreds 4 vil dog næste år, holde en praktik dag for alle dommeraspiranter fra kredsene. De kredse 

der ønsker at deltage skal kontakte Edel Jørgensen 

 

AD7 Evt. 

 

Klar-Parat-Start kurser 

Dommerudvalget har haft en snak med Uddannelsesudvalget om oprettelse af et modul i 

instruktøruddannelsen med konkurrencer som overbygning i DcH programmet. 

Flere kredse laver Klar – Start - Parat kurser, det er dette, man ønsker, skal indgå i uddannelsen. 

Formanden for UDU har været inviteret til sådant et kursus i Kreds 3, som observatør, for at se om 

det materiale der er lavet, er brugbart  

Dette blev desværre aflyst, men bliver holdt senere. 

Indbydelse vil selvfølgelig stadig gælde. 

 

Protester 

Der har været nogle få protester i år. 

Ved den ene var der indsendt et billede, dette bliver ikke brugt i afgørelsen. 

Dommerudvalget ønsker ikke billeder, videoklip eller udtalelse fra 3. person, da disse ikke 

harmonerer med dommerens opfattelse, da disse er placeret forskellige steder under øvelsen. 

 

Der er blevet fremstillet et nyt skema til afgivelse af protest, da vi har fået for mange skemaer med 

mangelfuld udfyldelse. 

Det er lagt ind på hjemmesiden, og det er konkurrencelederen der er ansvarlig for at det udleveres til 

de hundeførere der ønsker at afgive protest. Konkurrencelederen skal ligeledes være behjælpelig 

med udfyldelse, og er ansvarlig for med sin underskrift på at skemaet at dette er udfyldt korrekt samt 

der er de bilag der er beskrevet, og at det bliver sendt til Kredsdommerudvalgsformanden i den 

kreds som hundeføreren kommer fra, i et format alle kan åbne. 

 

Protester vil senere komme på hjemmesiden i en anonymiseret udgave 

 

Ole aftaler med webmaster, hvor de skal ligge. 

 

Konkurrenceafvikling 

Der er ligeledes fremstillet et nyt dommerskema til konkurrenceafvikling, alle dommere opfordres til 

at udfylde disse med både ris og ros til de arrangerende klubber. 

 



Klubmodul 

Nogle dommere mangler stadig at logge på DcH´s hjemmeside med deres profil, først herefter kan 

DU kommunikere via klubmodul med dommerne. 

 

Info fra HB-kontakt 

Vor kontaktperson Annette Höft fortalte lidt om de kommende naturparker og vigtigheden af at vi, 

hvis muligheden er der, kan sidde med i de brugerråd der bestemmer fremtidige retningslinjer. Der 

ligges op til at 25 % af de offentlige skove skal indhegnes, hvilket vil gå hårdt ud over vores 

hundetræningsarealer. 

 

Vi havde et rigtigt godt møde, og alle var tilfredse 

 

Referent 

Klaus Krog 


